
Inspraak Beeldvormende commissievergadering PS 4 september 19.00 uur: 
 

Voorzitter, leden van PS 
 
Mijn naam is Geert Verf, ik kom uit Marsum en ik spreek in namens de 
werkgroep zonnepark van de dorpen Marsum, Ingelum, Jelsum en Koarnjum. 
 
Vanaf januari 2017 zijn de vier dorpen (M. J, K en I) bezig om een zonnepark op 
te zetten op gronden van de vliegbasis Leeuwarden. Dit in goede 
samenwerking met Defensie en RVB. 
In november 2018 en in maart 2019 zijn de processen van de Sinnetafels 
doorlopen. Alle partijen, in totaal 17, waren betrokken, ook gemeente 
Leeuwarden en ook de provincie (zelfs met 3 vertegenwoordigers). De uitkomst 
was 100% positief. Een goede locatie voor een Zonnepark was unaniem het 
oordeel en er waren geen belemmeringen. 
 
Maar toch lijkt er nu, na ruim 7 jaar voorbereiding, een streep door het plan 
gezet te gaan worden. 
Artikel 6.6 van de gewijzigde omgevingsverordening is aangescherpt. Hierin 
staat dat er geen bouwmogelijkheid meer is voor nieuwe opstellingen van 
zonne-energie op landbouwgronden. 
 
Die aanscherping lijkt ons plan fataal te worden. Naar ons idee ten onrechte. 
De grond van het beoogde zonnepark is namelijk al decennia niet meer in 
gebruik als landbouwgrond en dat zal de komende decennia ook niet gaan 
gebeuren. De vliegbasis wil de grond namelijk niet als landbouwgrond gebruikt 
zien omdat dit een vogelaantrekkende werking heeft. Vogels verhouden zich nu 
eenmaal niet met vliegtuigen. 
 
Het mooie is dat we het allemaal snappen en het er allemaal over eens zijn. 
Niemand vraagt de vliegbasis om het wel als landbouwgrond te gaan 
gebruiken. Nog sterker, de provincie heeft zelf in 2020 bij de wijziging 
Verordening Romte (zon) ons een uitzondering gegeven o.a. omdat het project 
in een vergevorderd stadium was en (nu komt het) de gronden niet geschikt 
zijn voor landbouw. Dat schreef de provincie destijds letterlijk in de 
reactienota. Het is dan wel heel zuur dat hetzelfde plan nu daarover struikelt. 
En dat terwijl er niets verandert is aan het plan. 
 
Het is nog steeds een pracht plan. Het is een proces van onderop, (we hebben 
intensief contact onderhouden met de omwonenden) en het voorziet in 100% 
eigenaarschap van de dorpen. Het beoogde zonnepark ligt buiten het zichtveld, 



niemand heeft er last van en het is gesitueerd op grond die er doelloos bij ligt. 
Bijkomend voordeel is dat het zonnepark op deze plek zorgt voor goed 
nabuurschap van de vliegbasis naar de omliggende dorpen. Eindelijk kunnen de 
dorpen een plus krijgen van de basis ipv alleen geluidshinder en uitstoot. 
Defensie heeft al bodemonderzoek laten verrichten en heeft ook het NLR en 
Arcadis onderzoek laten doen. Een ander factor van belang is dat de 
netaansluiting al veiliggesteld is. Er is vorig jaar een nieuwe 20 kV aansluiting 
van de vliegbasis op onderstation Schenkeschans gemaakt met een 
rechtstreekse aansluiting op het hoogspanningsnet. De afspraak was dat het 
zonnepark hier op aangesloten zou worden. Congestieproblemen zijn daarom 
niet te verwachten. De opgewekte stroom wordt afgenomen door de dorpen 
en de vliegbasis. De laatste kan zelfs stroom gebruiken “voor de meter”. De 
vliegbasis wil de reststroom gaan gebruiken voor hun waterstofproject. En de 
revenuen van het zonnepark verdwijnen niet naar het buitenland of 
aandeelhouders, maar naar een leefbaarheidsfonds voor de omgeving en 
verduurzaming van de woningen. 
Een intentieovereenkomst over aanleg, beheer en onderhoud is al getekend 
door ons met een professionele partner en we hebben al een aantal jaren 
geleden een adviseur aangezocht en contacten met het Fûns Skjinne Fryske 
Enerzjy (FSFE) gelegd. Al met al een pracht plan. Ook gemeente Leeuwarden 
heeft de provincie gevraagd dit zonnepark mogelijk te blijven maken. 
Het zou zonde zijn als dit sneuvelt. 
 
Het liefst zien we dat we ontheven worden van artikel 6.6 lid 1 (net zoals in 
2020 niet aanmerken als landbouwgrond). Een zijpad is nog mogelijk voor 25 
jaar mits er voldaan wordt aan 9 criteria, genoemd in lid 2 en 3 van artikel 6.6. 
Volgens ons voldoen we aan 7 criteria en 2 moeten oplosbaar zijn. (stedelijk 
weefsel en 5 ha per dorp clusteren). Via welke manier dit het beste kan, kunt u 
beter bepalen dan wij. We denken graag met u mee en zullen enkele suggesties 
meesturen met de inspraakreactie.  
De laatste zin in de reactienota van de provincie dat de gemeente ontheffing 
van de OVO kan vragen, toont zeker de goede wil aan, maar biedt geen echte 
soelaas. De gemeente zal dit immers alleen aanvragen nadat wij een 
vergunningsaanvraag ingediend hebben. De legeskosten bedragen ruim 
350.000 Euro. Die zijn we kwijt ook als de gemeente geen ontheffing krijgt. Dat 
risico kunnen de dorpen niet lopen. Dat is een onbegaanbare weg. 
  
Voorzitter, Burgerparticipatie is een groot goed. Samen zijn we sterk. Maar het 
wordt voor de burger wel erg moeilijk als de regels tijdens de rit aangescherpt 



worden. Het voelt voor ons als het eenzijdig veranderen van de spelregels 
tijdens de wedstrijd. 
 
We willen u vragen om net zoals in 2020 ons plan een uitzonderingspositie toe 
te kennen voor deze locatie of de regelgeving een heel klein beetje aan te 
passen, waarmee u de aanleg van dit zonnepark in leven houdt. 
Daarmee creëert u een win-win voor de vliegbasis en de dorpen en komt u 
tegemoet aan de jarenlange gewekte verwachtingen. Ook zal dit zonnepark 
naadloos passen binnen uw energievisie om meer duurzame stroom op te 
wekken. 
 
Dank voor uw aandacht en inzet. 
 
 
Betrokken partijen bij de gehouden Sinnetafels: 
Provincie 
Gemeente Leeuwarden 
Gemeente Waadhoeke 
Liander 
Hus en Hiem 
Energiewerkplaats 
Netwerk Duurzame dorpen 
FSFE 
Landschapsarchitect 
Marsum 
Jelsum 
Koarnjum 
Ingelum 
Defensie 
RVB 
MEK 
Westhuis en Partners 


